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“Tornava a casa des de la pla-
ça de la Virreina de Gràcia
[Barcelona] fent el mateix re-
corregut que fa anys que faig.
[...] Quan era a un parell de ca-
rrers de casa, un home em va
sorprendre per darrere, em va
immobilitzar i em va començar
a fer tocaments als genitals.
[...] Vaig començar a retorçar-
me per desfer-me dels braços
d’aquell home, que finalment
va arrencar a córrer. [...] Tota
jo tremolava, i ràpidament vaig
ser conscient que acabava de
patir una agressió sexual”.

Aquest és el dur relat que fa
dies va fer públic la regidora de
la CUP de Barcelona Maria Ro-
vira després d’haver patit una
agressió masclista. Però aques-
tes paraules les podria haver es-
crit qualsevol de les 1.445 dones
que, segons xifres oficials, van
denunciar haver estat víctimes
d’una agressió o abús sexual a
Catalunya el 2015. O, de fet,

qualsevol de les moltes que no
arriben a denunciar-ho –es cal-
cula que només el 20% ho fa–.
A Europa, una de cada deu do-
nes de més de 15 anys afirma
haver patit violència sexual.

“DISCURS EXCULPATORI”
“És incomprensible que, da-
vant d’aquestes xifres, la socie-
tat no estigui escandalitzada”.
Qui parla és Alys Samson,
d’Hèlia Dones, una associació
de suport a les dones que pa-
teixen violència de gènere. “Si
en lloc de dones agredides es-
tiguéssim parlant de futbolistes,
què passaria?”, reflexiona in-
dignada. Ella és una de les mol-
tes dones que treballen per
combatre aquesta xacra. En el
seu dia a dia les xifres abstrac-
tes es converteixen en dures ex-
periències difícils d’afrontar. 

Primer de tot, perquè el
“discurs exculpatori” envers
l’agressor –“són persones que
no estan bé del cap”, etc.– està
socialment molt estès i “natu-
ralitza” el problema. I, després,
perquè malgrat que la legislació
catalana al respecte “és de les

més avançades d’Europa, se-
gueix sent insuficient, sobretot
perquè encara és desconeguda
pels que l’han d’aplicar”, la-
menta Samson. 

“De què serveix una bona llei
si no es desplega correcta-
ment?”, es pregunta en aquest
cas Mireia Foradada, membre
de Gatamaula, un altre col·lec-
tiu de dones feministes. “Cal
més formació i especialització
de la policia i la justícia, així com
de la resta d’institucions, inclo-
sos els metges”, reclama. Una
opinió que comparteix Dolo-
res Pulido, membre de Ca la
Dona, un espai de referència en
la matèria, la qual resumeix
que “falta formació en perspec-
tiva feminista a totes les parts
del circuit d’atenció”.

DENUNCIAR ÉS UN “CALVARI”
Des dels col·lectius feministes
saben bé el “calvari” que per a
les dones agredides és denun-
ciar. Moltes es fan enrere quan
se’ls explica què comporta. Ha-
ver de trobar-se amb el seu
agressor, per exemple. Millorar
el procés judicial, doncs, és una

altra de les assignatures pen-
dents, com també ho són la
prevenció i la sensibilització.
“La informació que té la policia
ha de servir per alarmar-nos”,
reclamava Rovira en el seu es-
crit. Un extrem que compartei-
xen tant Pulido com Foradada
i Samson, perquè, a més, fer pú-
blic en quins llocs hi ha més
agressions serviria també per
combatre “la sensació d’impu-
nitat” dels agressors.

DES DELS AJUNTAMENTS
I què dir de les institucions?
“Podem fer molt més del que
fem”, escrivia Rovira. Samson i
Pulido ho comparteixen, però
diuen que han detectat un “can-
vi de tarannà” en alguns ajunta-
ments governats per noves forces
polítiques. “Són governs molt
més receptius a treballar per
combatre aquesta xacra”, celebra
Pulido. Foradada, en canvi, es de-
clara més “escèptica” en aquest
sentit. “De no fer res a fer algu-
na cosa ja és un pas, però queda
molt per fer”, afirma, “començant
per treballar molt més braç a braç
amb el teixit social i veïnal”.

Una crítica que sovint com-
parteixen des dels ajuntaments,
tot i que alguns també destaquen
la feina que ja fan. Aquest és el
cas de Cerdanyola, on el consis-
tori ha impulsat un protocol
pioner per unes festes lliures de
sexisme basat en una xarxa d’a-
gents preventives. “Es tracta de
persones voluntàries que, des-
prés de rebre una formació, ac-
tuen durant les festes, acom-
panyant les víctimes i coordinant
la resposta davant l’agressió”, ex-
plica Elvi Vila, responsable de l’à-
rea de polítiques socials. 

Tanmateix, no s’aconseguirà
acabar amb aquesta xacra si no
s’acaba abans “amb la invisibili-
tat de les dones” i s’eradica “el se-
xisme de soca-arrel”, adverteixen
els diversos col·lectius feministes.
I això passa per incidir en l’en-
senyament, “aplicant-hi la coe-
ducació”, reclama Samson, “sen-
se descuidar la tasca que cal fer
amb els homes”, avisa Pulido, i
fomentant “l’autodefensa femi-
nista” orientada a l’empodera-
ment de les dones, diu Forada-
da. Per construir un edifici nou
cal començar pels fonaments.

Arnau Nadeu
CERDANYOLA

L’any passat 1.445 dones van denunciar haver estat víctimes d’una agressió o abús sexual a Catalunya. Foto: No to violence against women

Una xacra 
(encara) 
a l’ombra
» L’agressió sexual denunciada 
per la regidora de Barcelona
Maria Rovira rellança el debat 
sobre la violència masclista

» Tot i les xifres alarmants, 
es “naturalitza” i es menysté 
un problema que cal afrontar 
des de tots els àmbits
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Un diari plural

per Gemma Aguilera, periodista 

4#PressingComuns

JxSí i la CUP han activat el
compte enrere per prémer el
botó vermell. El famós mandat
de desconnexió de les urnes del
27-S, que es materialitza, un
any després, en la frase de
Carles Puigdemont “referèn-
dum o referèndum”. L’epitafi
del processisme. Males notícies
per als qui el practicaven per
mantenir la cadira, i males no-
tícies també per als qui volien
viure de la denúncia perma-
nent del processisme institu-
cional.

La ruta de la desconnexió es
farà, amb tota probabilitat, per
una via única de doble sentit,
amb trams sense asfaltatge,
poca visibilitat i amb alguns
camioners que posaran les llar-
gues per fotre. Per sort, els ocu-
pants del vehicle són conscients
que ja no poden fer un canvi de
sentit per tornar a la conforta-
bilitat del sofà, però també sa-
ben que l’entrada a l’autopista,
recta, ben il·luminada i amb
àrees de servei –el referèndum

a l’escocesa- és tan lluny que no
tindran prou gasolina per arri-
bar-hi.

Per autopista o per carrete-
reta, l’independentisme ha acor-
dat en seu parlamentària acabar
el viatge amb un referèndum le-
gitimat des de les institucions
catalanes, tot i que amb la por-
ta oberta a negociar amb Espa-
nya fins al darrer moment. El
Govern, el Parlament i JxSí i la
CUP tiraran milles en l’organit-
zació legal i logística, però quan
posin les urnes estaran legiti-
mats també per explicar al món
que els catalans van intentar el
pacte fins al darrer segon de joc.
I aquesta és la clau: El compte
enrere del referèndum és tam-
bé un compte enrere per als co-
muns.

Impossible de sostenir mas-
sa més temps l’ambigüitat sobre
què volen dir quan diuen que
són sobiranistes. Què passarà
quan Puigdemont vagi a Ma-
drid amb una proposta sota el
braç i el facin fora a patacades?

Continuaran apel·lant a la fra-
ternitat i al canvi possible?
Quan comenci la campanya pel
referèndum, diran que no el re-
coneixen com a legal perquè
emana de les institucions cata-
lanes?

El paper de l’alcaldessa de
Barcelona en els propers mesos
serà decisiu per descobrir-ho.
És Ada Colau qui encapçalarà,
virtualment o com a candidata,
el nou partit en què hi han de
confluir les esquerres estata-
listes i/o sobiranistes que vul-
guin plantar cara a l’esquerra
independentista a les portes
de la República. El dia del re-
ferèndum els comuns triaran
entre legitimitat catalana o es-
panyola,  república o monar-
quia, urnes o règim. No podran
ignorar aquestes urnes perquè
no tenen la sort de Pablo Igle-
sias, a qui ningú no li demana
que triï. Ni tan sols els seus
amics republicans d’IU.

Publicat a El Món

Actualitat a la xarxa

#PPSOE

@canofite: Javier Fernández: "Con los in-
dependentistas no hay nada que hablar".
Nos espera una gran fraternidad del go-
bierno PP+Cs+Liga Sur.

#NoEsteuSols

@KRLS (Carles Puigdemont): La seva ver-
gonya és la nostra fortalesa. No esteu sols:
som més els qui preferim les urnes a les
arnes. Les que han arnat la democràcia.

#GuanyaElNo

@FARC_EPueblo: “No significa que se
haya perdido la batalla por la paz. Esto nos
llena de más entusiasmo y nos compro-
mete mucho más”.

4Qüestió de confiança
per Jordi Lleal 

La confiança és un dels trets bà-
sics en els quals es recolzen les
relacions humanes. Confiança
en les relacions del dia a dia,
sense malfiances amb la pare-
lla; amb els polítics que ens re-
presenten; amb els mitjans
d’informació; amb familiars i
amics; a la feina entre els caps
i els empleats; amb l’honrade-
sa en els tractes econòmics, et-
cètera. Però n’hi ha una que és
fonamental: la confiança en
nosaltres mateixos, que si la
mantenim, ens fa imbatibles. 

Aprofito l’avinentesa per
fer referència a l’espectacle vist
aquest cap de setmana al Tàr-
raco Arena Plaça convocat per
fer un concurs de castellers.
Centenars de castellers amb di-
ferents colors de camises amb
una imatge acolorida acompa-
nyada d’una èpica i estètica
impressionants. Qui aixecava
els castells? Enginyers, paletes,

advocats, mecànics, pagesos.
Gent de diferents orígens, edats
i posicions socials, que segur
que voten diferents partits,
creients i agnòstics, tots amb
un objectiu comú: aixecar els
seus castells i guanyar el con-
curs, amb silenci i respecte
mentre els de la colla rival in-
tenten aixecar el castell. 

Veure la pinya, el folre i les
manilles i anar amunt, més
amunt fins que l’enxaneta ai-
xeca el braç i amb la mà toca el
cel (serà el cel de la indepen-
dència?)... Tots els presents,
castellers i públic, cantant Els
Segadors al so de les gralles...
Posa la pell de gallina. I els crits
d’independència encara més.
No era un acte convocat per cap
partit polític. La societat civil
castellera ho féu. Això sí que ha
estat una qüestió de confiança
en nosaltres mateixos. Aquest
poble no té aturador. Ànims!

Un diari participatiu
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#CarmonaImputada

@GovernCDV: Als jutjats donant la cara
per @carme_carmona. El que hem de fer
per mantenir la dignitat com a ciutat! Go-
vern de #Cerdanyola. #QuinaMoguda.

#CastillejoAjuntament

@ANCvoc: #Ripollet tornarà a tenir la regi-
dora Pilar Castillejo (@PlrCastillejo) dedi-
cada al 100% a l’Ajuntament. #Castillejo-
Ajuntament.

#Som27iMés

@LaFloresta15M: 7 d’octubre 19:00. Acte
solidari #Som27iMés. La fiscalia demana
més d’onze anys de presó a les 27 im-
putades de la UAB.

La comarca a la xarxa

Un diari obert

4El nou projecte Bartzokas
per Sergi Villena

Nous temps, nous camins, noves cares.
El bàsquet blaugrana, després d'uns
anys no gaire reeixits pel que fa a títols
i amb un equip desgastat i en clara da-
vallada anímica, afronta ara una re-
novació necessària per iniciar la tem-
porada amb més garanties de les que
ha tingut en els últims temps.

El nou i flamant projecte es gesta a
partir d'un canvi cantat en la figura de
l'entrenador. Xavi Pascual, després
de vuit temporades i amb dotze títols
al capdavant de la secció, deixa la
seva cadira al grec Bartzokas. La di-
recció esportiva, amb l'exjugador Ro-
drigo de la Fuente com a nou i màxim
responsable, busca així canviar el rumb
d'un equip que havia perdut fiabilitat.
Al grec l'avalen el gran paper del seu ex-
equip, el Lokomotiv Kuban, que va eli-
minar precisament els blaugranes a
quarts de final de la passada Eurolliga,
i el fet que es tracta d'un tècnic relati-
vament jove però amb experiència al
més alt nivell -va conquerir la màxima
competició continental amb l'Olym-
piakos al 2013-. 

El nou projecte comandat per l'en-
trenador hel·lè s'estrena amb els noms
propis i estel·lars de Claver i Rice. El
primer és un ala-pivot valencià que es
retroba amb Bartzokas després de co-
incidir amb ell en l'esmentat Kuban rús
i que ja posseeix un currículum re-
marcable a nivell europeu. El segon és
un base nord-americà d'aquells que do-
nen espectacle. Té 29 anys i una dila-
tada trajectòria a Europa (especialment
al Maccabi, amb el qual va guanyar
l'Eurolliga del 2014 essent l'estrella de

la final contra el Madrid). Tots dos se
sumen a jugadors il·lustres com Tomic,
Perperoglou o Doellman.

Però és precisament Rice qui es
postula com la clau d'aquest canvi que
es busca. El nou entrenador blaugra-
na sempre s'ha caracteritzat per dotar
els seus conjunts d'un base domi-
nant i anotador (dos clars exemples els
trobem en Spanoulis quan dirigia
Olympiakos, i Delaney al Kuban). El
base nord-americà simbolitza un es-
til diferent del de Satoransky (potser
més sobri però també altament reso-
lutiu). El txec va ser cabdal al Palau en
les dues darreres temporades, però ha
decidit provar sort a l'NBA igual que
Abrines. Rice no estarà sol en aques-
ta tasca: el finlandès Koponen, també
incorporat aquesta temporada, i Pau
Ribas són alternatives igualment và-
lides per a la direcció del joc. Sense ob-
lidar el veterà Navarro com a solució
d'emergència, o l'eventual aportació
del jove base serbi del filial Stefan
Peno. En qualsevol cas, Bartzokas té
la idea que Rice sigui la seva extensió
a la pista. Es tracta d'un jugador elèc-
tric, amb capacitat de lideratge, amb
molt bon u contra u i uns notables per-
centatges de tir. Pot erigir-se en el base
i la base (valgui la redundància) d'u-
na nova era al Palau, si troba regula-
ritat en les seves actuacions. L'afició
blaugrana necessita un líder i ha po-
sat moltes expectatives en Rice perquè
assumeixi aquest rol. El seu estil des-
carat i una àmplia experiència en el
món del bàsquet fan sospitar que ho
pot assolir. Ho anirem descobrint.

Com ens han de deixar votar si no es
deixen votar ni entre ells mateixos?
Com han de permetre un canvi a l'sta-
tus quo si no el volen ni tan sols en el
seu propi Gobierno? Com ens han
d'escoltar si no som membres de l'IBEX
35? Com han de tenir visió d'estat si no
tenen ni visió de partit? Com han de su-
mar-se amb l'esquerra "radical" si la
majoria d'ells tenen l'esperança d'una
jubilació daurada a ENDESA o a Tele-
fónica? Com han de vetar Rajoy si, en
general, comparteixen més idees, opi-
nions i interessos amb el PP que amb
qualsevol altre partit de l'hemicicle?
Com han de defensar el dret a decidir
dels catalans si s'han passat pel forro el
dret a decidir dels espanyols canviant
la Constitució amb traïdoria? Com han
d'iniciar una revolució si poden fer
molts més diners en temps de pau?
Com han d'aixecar l'estora a Gènova si
la de Ferraz està deformada de tanta
porqueria que hi amaguen a sota?
Com han de defensar els principis fun-
dacionals del seu partit si els van en-
terrar en calç viva fa una colla d'anys?
Com ha de defensar el poble el partit del
senyor que va bombardejar Sèrbia?
Com ha de plantar-se contra la cor-

rupció el partit implicat en una estafa
de 130 milions d'euros a Andalusia?
Com ha de garantir la transparència un
partit que fa una junta gestora i la fe-
deració majoritària és, precisament,
l'andalusa? Com ha de garantir-nos una
consulta un partit que es nega la seva
pròpia essència? Com ha d'escoltar-nos
un partit que no s'escolta ni els seus
membres pel sol fet de ser catalans?
Com ha de posar-nos un plat a taula un
partit que no reserva ni una cadira de
la junta gestora als membres del PSC?
Com ha de tenir cap gest de bona vo-
luntat un partit que castiga amb vio-
lència els afiliats que discrepen? Com
han d'escoltar les nostres manifesta-
cions si han ignorat les que ahir feien
els seus propis simpatitzants? Com
han de defensar el poble (o els pobles)
aquells que van entrar a la seva seu a
corre-cuita per no sentir els xiulets?
Com no se'ls cau la cara de vergonya?
Com menyspreen el seu llegat i la seva
pròpia ideologia? Com s'atreveixen a
enterrar les seves pròpies idees sota un
munt de diners pactant amb els hereus
dels que van sepultar el meu besavi sota
tones d'oblit? Com ens ho farem per se-
guir negociant res, amb aquesta colla? 

4Adéu PPSOEspanya
per Oriol Jara
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Ha estat un divorci exprés. Di-
vendres 30 de setembre Cerdan-
yola va posar fi a cinc mesos de go-
vern a tres bandes després d’un Ple,
celebrat el dia anterior, molt tens
entre els ja exsocis al capdavant del
consistori. Compromís (CxC) i
Esquerra van anunciar ràpida-
ment el trencament amb CiU. El
detonant: l’abstenció dels conver-
gents en una moció que denun-
ciava el malestar de la plantilla mu-
nicipal i criticava el cessament de
la cap del Servei de Cultura.

Tots els grups de l’oposició
van aprovar la moció en bloc, de
manera que sense el suport de CiU,
CxC i ERC es van quedar sols. Se-
gons CiU, es van abstenir perquè,
tot i que no compartien els termes
en què la moció estava plantejada
i algunes acusacions “no provades”,
creuen que des de l’Ajuntament
s’hauria de fer “autocrítica”.

Aquest no va ser l’únic deto-
nant, però. Al Ple ja es respirava la
tensió quan CiU també va votar di-
ferent en un altre punt, aquest cop
relacionat amb el crematori. El text
demanava revocar el contracte de
gestió del futur tanatori amb l’em-
presa Truyols, “una decisió que for-
mava part de l’acord de govern”, re-
corden des de CxC i ERC. Els dos
socis lamenten que “CiU va optar
per deixar el punt sobre de la tau-
la tot i haver anunciat el seu vot fa-
vorable a la comissió informativa”. 

A més, l’alcalde Escolà va re-
marcar altres “deslleialtats”, a pa-
rer seu, de CiU respecte de l’acord
programàtic. Va mencionar, per

exemple, “el sentit del vot al darrer
Consell General del Centre Direc-
cional” i les “pressions” que CiU ha-
via exercit a la resta del govern “per
tal de condicionar el compliment
de l’acord a les seves pretensions”.
Segons Escolà, CiU va exigir, en-
tre altres, “canviar el cartipàs mu-
nicipal amb l’amenaça de trencar
l’acord de govern”.

Tot això va ser la gota que va
fer vessar el got. Els dos socis de
govern van convocar l’endemà
una roda de premsa i van anun-
ciar la seva decisió de “retirar les
responsabilitats de govern a CiU
per incompliments en l’acord
programàtic subscrit per les tres
forces”. 

Des d’ERC, Helena Solà es va
mostrar “decebuda” perquè el des-
acord amb CiU “ha impedit fer pas-
ses importants per a la ciutat,
com evitar la construcció del cre-
matori”, entre altres. Per la seva
banda, CiU ha assegurat que sem-
pre ha actuat amb “coherència” i
denuncia la “intransigència” dels
seus exsocis. El portaveu de CiU,
Josep Grau, va dir en roda de
premsa dilluns passat que el veri-
table motiu de la destitució ha es-
tat “la impossibilitat d’arribar als

consensos de l’acord de govern” i
lamenta que “Compromís i ERC
prioritzin els interessos de partit
per sobre dels de ciutat”. De tota
manera, sembla que per ara CiU
descarta una moció de censura. 

EL NOU CARTIPÀS MUNICIPAL
Amb tot, el govern torna a estar en
minoria, ara amb nou regidors,
cinc de CxC i quatre d’ERC. A l’o-
posició queden 16 regidors: CiU
(3), PSC (5), C’s (3), PP (3), el re-
gidor no adscrit i un d’ICV-EUiA,
amb el qual es va signar el pacte de
governabilitat, el qual caldrà veu-
re si segueix o no en peu. 

Dijous passat es va presentar
el nou cartipàs. S’ha dividit Tre-
ball (per a Iñigo García d’ERC) i
Promoció Econòmica (Helena
Solà, ERC). Contxi Haro (CxC)
recupera Esports i alcaldia es fa
càrrec de Planificació Estratègi-
ca. Elvi Vila (CxC) té Joventut i
Cooperació i Solidaritat, Daniel
Mallén (ERC) és el responsable
de les relacions amb la UAB i
l’EMD de Bellaterra i Elisabeth
Pasamonte (ERC) assumeix Pa-
trimoni i Arxiu, a més de Serveis
Municipals i Ecologia Urbana, on
està integrada Salut Pública.

L’alcalde Escolà anunciant el trencament amb CiU. Foto: Ajuntament

Compromís i ERC trenquen
l’acord de govern amb CiU

» El detonant: dos punts clau on els convergents van votar diferent
» El govern en minoria ja ha presentat el nou cartipàs municipal

Investiguen l’exalcaldessa
Carmona per prevaricació

JUSTÍCIA4L’exalcaldessa socia-
lista Carme Carmona està sent in-
vestigada per un presumpte de-
licte de prevaricació i contra l’or-
denació del territori, segons va
avançar La Vanguardia fa uns
dies i ha pogut confirmar aquest
periòdic. A més de Carmona,
també estan sent investigats l’ex-
regidora d’Urbanisme, Eulàlia
Mimó, i dos tècnics municipals.

Se’ls investiga pel consenti-
ment d’unes obres l’any 2014 a
l’escola Ramon Fuster realitzades
al marge del Pla General Urba-
nístic. En concret, es tracta de la
construcció d’un mur i una pista
d’atletisme en aquest centre edu-
catiu concertat. A més, per dur a

terme els treballs, es va haver de
talar una trentena d’arbres. Les
obres no complien amb la nor-
mativa municipal i aleshores ja es
van obrir dos expedients discipli-
naris en l’àmbit urbanístic. 

La investigació es va iniciar
arran de la denúncia de Ramon
Andreu, president de l’Entitat
Municipal Descentralitzada
(EMD) de Bellaterra. 

Davant d’això, l’alcalde Carles
Escolà s’ha ofert a col·laborar “en
tot allò que el jutjat consideri
oportú”. Per la seva banda, el
PSC de Cerdanyola ha defensat
que l’ampliació de l’escola es va fer
“en conformitat amb els informes
jurídics corresponents”.

Memòria | Homentagen ‘Txiki’ 41 anys després del seu afusellament
Cerdanyola va retre homenatge a Txiki (Juan Paredes Manot) el passat 25 de setembre, quan es

complien 41 anys del seu afusellament en mans del règim franquista. Txiki, militant d’ETA, va ser
executat el 27 de setembre de 1975 en una clariana del bosc proper al cementiri de Collserola. Se 

l’acusava de la mort d’un policia nacional. Txiki va ser un dels últims afusellats del franquisme. 

Neus Marmol
CERDANYOLA

TAXES4La tarifa de l’aigua a la
ciutat es rebaixarà un 2,4%. És
una mesura que ha estat possi-
ble després que l’Àrea Metro-
politana de Barcelona (AMB)
hagi aprovat les al·legacions de
l’Ajuntament. 

El consistori va exigir-ho da-
vant l’anunci de la pujada d’un
1,68% de la tarifa de l’aigua per
part d’Aigües de Barcelona i
l’Empresa Metropolitana de Ges-
tió del Cicle Integral de l’Aigua. 

El consistori també ha de-
manat que l’aigua esdevingui
un preu municipal. Davant d’ai-
xò, l’AMB s’ha compromès a
estudiar-ho. Segons l’Ajunta-
ment, aquest canvi beneficiaria
els usuaris, “ja que el preu no po-
drà pujar per sobre del cost del
servei (...) i la taxa s’aprovaria per
ordenança municipal o metro-
politana”. A més, des del con-
sistori es demana que s’unifiqui
el preu que paga cada ciutat.

Els cerdanyolencs pagaran
un 2,4% menys per l’aigua
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Les històriques queixes per l’im-
pacte acústic de l’aeroport de Sa-
badell a Barberà tornaran a ser
investigades. Així ho va anunciar
el Síndic de Greuges fa uns dies,
quan va informar de l’obertura
d’un procés que ha de servir
“per aclarir quines actuacions es-
tan duent a terme el Departa-
ment de Territori i Sostenibilitat
i els ajuntaments afectats en re-
lació amb les molèsties per so-
rolls que ocasiona l’aeroport”.

La investigació s’inicia arran
d’una queixa que van presentar
diversos veïns de Barberà, Badia
i Sant Quirze. La comunitat veï-
nal lamenta que no es pugui
abordar aquesta problemàtica en
la Comissió de Seguiment Am-
biental de l’aeroport, ja que no es
convoca des de l’any 2009.

A més dels veïns, els alcaldes
i alcaldesses dels tres municipis
afectats també es mobilitzen per
fer front a un problema que
s’està cronificant. 

El 20 de setembre passat l’al-
caldessa Sílvia Fuster es va reu-
nir, juntament amb els repre-
sentats municipals de les pobla-
cions veïnes, amb el conseller de
Territori i Sostenibilitat, Josep
Rull, per abordar aquest proble-
ma. Les tres poblacions van re-

clamar que s’actualitzi el mapa de
soroll i de l’impacte acústic de
l’aeroport, a més de reivindicar la
recuperació de la Comissió de Se-
guiment Ambiental. La idea és
reprendre-la amb participació
veïnal i d’entitats.

Rull es va comprometre a
analitzar les zones més sensi-
bles a l’impacte acústic i va de-
manar als tres municipis que les
identifiquessin per fer-ne un es-
tudi més acurat.

L’alcaldessa Fuster es va reunir amb Rull per tractar el problema. Foto: Arxiu

El Síndic investigarà l’impacte
acústic de l’aeroport de Sabadell

» El procés s’ha obert arran de queixes veïnals que exigeixen 
recuperar la Comissió de Seguiment, en suspens des del 2009

DRETS HUMANS4Dimarts pas-
sat Barberà va acollir una xe-
rrada de l’activista colombià Jei-
son Castaño, àlies Jeihhco, en el
marc de les activitats progra-
mades en el projecte Ciutats
Defensores dels Drets Humans.

La sessió va tenir lloc a la Bi-
blioteca Esteve Paluzie i va estar
organitzada conjuntament amb
l’Aula d’Extensió Universitària. 

Jeihhco ha posat el seu gra de
sorra per construir una comu-
nitat a Medellín on les arts són

el motor per oferir una alterna-
tiva de futurs als joves que crei-
xen en un clima de violència es-
tructural, a través del hip hop. 

El seu projecte s’anomena
Casa Kolacho i es dóna a la Co-
muna 13 de Medellín des de fa
14 anys. El local ha esdevingut
un punt de trobada  de joves on
la cultura del hip hop, el rap, el
grafit, la música electrònica i el
breakdance són el fil conductor.
“Treballem en el rebuig de la
violència”, va sentenciar.

L’activista també va parlar
sobre la negativa dels colom-
bians a fer tirar endavant el
procés de pau amb les FARC.
“Ha estat un gerro d’aigua fre-
da que ha caigut sobre els que
defensem la pau, trobant-nos
amb un país sencer que ha dit
que no, tot i que amb una gran
xifra d’abstenció”, va lamentar.
A més, va recordar que “en les
comunitats que més han sofert
la guerra entre les FARC i l’Es-
tat ha guanyat el sí a la pau”.

Història | Presenten el llibre ‘Retrat d'un magnicidi’ 
L’Associació d’Història de Barberà va presentar el llibre Retrat d’un magnicidi en

un acte que va tenir lloc fa unes setmanes. L’autor és Jordi Finestres i les 
fotografies, de Quim Roser. L’obra tracta sobre l’afusellament de Lluís Companys.

L’esdeveniment va coincidir amb el programa d’actes per la celebració de la Diada. 

Redacció
BARBERÀ

Jeihhco i el hip hop per la pau

Jeihhco va oferir la xerrada dimarts 4 d’octubre. Foto: Ajuntament

El circuit de salut, el més votat
als pressupostos participatius
PRESSUPOSTOS4El projecte de
construcció d’un circuit saludable
a la ronda de Santa Maria va ser
el més votat en l’acte d’aprovació
dels pressupostos participatius
per al 2017. Hi van participar
100 persones, les quals tenir 20
punts per repartir entre quatre
projectes. Finalment, van ser
aprovats quatre dels cinc que ha-
vien passat a la fase final. El que
va quedar fora en les votacions va
ser el parc infantil al parc Central.

El primer projecte va rebre
566 punts. El segon, que corres-
ponia a la protecció solar en parc
i zones infantils a l’aire lliure, va re-
bre 355 punts. La proposta de
parcs infantils adaptats va quedar

en tercer lloc amb 320 punts. En
la quarta posició hi ha el projecte
de Barberà sense barreres auditi-
ves, amb 279 punts. El projecte al
parc Central no va entrar, ja que
passava dels 150.000 euros que
l’Ajuntament destina als pressu-
postos participatius, segons han
assegurat a Línia Vallès fonts
municipals.

Originàriament hi havia dues
propostes més: un bicibox a la
Renfe i la instal·lació d’un mirall
en un encreuament entre els ca-
rrers de Verge de Montserrat i l’a-
vinguda de la Generalitat. La pri-
mera no va passar la fase prèvia i
la segona va ser assumida direc-
tament al pressupost ordinari.

La votació va tenir lloc dijous 6 d’octubre. Foto: Ajuntament
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Pilar Castillejo deixarà aviat de
ser diputada per la CUP al Par-
lament. Aquest mes, la primera
tinent d’alcalde per Decidim Ri-
pollet, que fins ara ostentava els
dos càrrecs simultàniament, pas-
sarà a dedicar-se només al con-
sistori. Carles Riera, membre
del CIEMEN i del sector Enda-
vant-OSAN, la rellevarà al càrrec
parlamentari.

Des del consistori expliquen
que la decisió de Castillejo “res-
pon a les manifestacions que la
primera tinent d’alcalde ha fet
en múltiples ocasions sobre el
seu compromís amb Ripollet i el
govern municipal”. Fonts mu-
nicipals recorden que Castillejo
ja havia expressat anteriorment
que la tasca simultània als dos
càrrecs era “temporal”.

DIPUTADA DES DEL GENER
Pilar Castillejo va entrar al grup
parlamentari de la CUP el gener
passat, després que els diputats
cupaires Julià de Jodar i Josep
Manel Busqueta deixessin els
seus escons arran de les nego-
ciacions amb Junts pel Sí -les
dimissions es van pactar a can-
vi de la renúncia d’Artur Mas
com a president-.

Amb l’entrada al Parlament
de Castillejo, l’equip de govern de
Decidim havia acordat buscar-li
una substituta al consistori, però
finalment no va ser així, a vo-
luntat del mateix equip de govern
i de la CUP, tal com va avançar el
digital El Món.

El relleu amb Riera es farà ara
coincidint amb el debat de polí-
tica general al Parlament. 

Castillejo se centrarà en la seva tasca al consistori. Foto: Ajuntament

Castillejo deixarà el Parlament i 
es dedicarà només al consistori

» En els pròxims dies la primera tinent d’alcalde per Decidim 
refermarà el seu compromís amb la política municipal

Un informe confirma la
necessitat del quart institut

ENSENYAMENT4El quart ins-
titut de Ripollet “és necessari”.
Segons l’Informe de Planifica-
ció Educativa  que es va pre-
sentar al municipi a finals de se-
tembre, es preveu que aug-
menti l’alumnat de secundària
i per aquest motiu el nou centre
de secundària és cabdal.

A més, segons es desprèn
de les dades de l’informe, el nou
centre educatiu hauria de ser
“polivalent”, amb l’objectiu de
treballar l’autoestima i la moti-

vació a secundària. També cal-
dria treballar per cercar ajuts i
beques per potenciar la conti-
nuïtat dels estudis dels joves, a
més d’instaurar polítiques de
gènere perquè hi hagi igualtat a
l’hora d’accedir a la universitat.

L’acte va tenir lloc al Centre
Cultural en el marc del Consell
Escolar Municipal (CEM), en-
capçalat per Clara Albors, res-
ponsable de l’estudi i membre
de Gerència de Servei d’Edu-
cació de la Diputació.

Salut | Reobren l’aparcament del CAP
L’aparcament del soterrani del CAP Cerdanyola-Ripollet ha estat reobert. 

A mitjans de setembre va tornar a funcionar després d’haver estat reformat. 
L’horari d’obertura és de dos quarts de vuit del matí a dos quarts de vuit del vespre.

L’aparcament havia estat tancat al públic a causa de deficiències estructurals.

Neus Marmol
RIPOLLET

Fotograma d’un vídeo reivindicatiu de l’institut. Foto: YouTube

POLÍTICA4Ripollet ha fet un
pas més en l’aplicació de sancions
a propietaris amb pisos buits. Es
tracta d’una proposta de l’equip
de govern, aprovada inicialment
al Ple del passat 29 de setembre.
Ara, però, perquè tiri endavant
cal que passi el període d’expo-
sició pública, segons han asse-
gurat fonts municipals a Línia
Vallès. Al desembre serà quan
s’aprovi o no definitivament, en
el marc de l’aprovació de les or-
denances fiscals per al 2017.

La proposta beu de les políti-
ques que ja s’apliquen a Sabadell,
que consisteixen a fer que els
propietaris hagin de pagar 350 eu-
ros anuals per cada pis buit. A Ri-
pollet serien 300 euros. Segons el
consistori, l’objectiu de la mesu-
ra no és recaptar més diners, sinó
que hi hagi més pisos de  lloguer
social. El punt va ser aprovat amb
els vots a favor de CiU, ERC, PSC
i la regidora no adscrita. PP i C’s
es van abstenir. A més, el Ple va
debatre la proposta de l’equip de

govern de suprimir el copaga-
ment dels serveis de teleassis-
tència i d’atenció a domicili, el qual
es va implementar el 2012 durant
el govern del PSC i CiU. Davant
d’això, l’oposició va instar al go-
vern a estudiar-ho més a fons.

L’oposició va insistir a rebaixar
l’IBI, però la regidora d’Hisenda,
Pilar Castillejo, va dir que ara no
es podia incloure a les ordenances
perquè “s’està pendent d’una re-
visió dels valors cadastrals que ha
de fer el govern espanyol”.

Proposen multar pels pisos buits

Al desembre es decidirà si la mesura s’aprova definitivament. Foto: Generalitat
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Amb l’arribada de la tardor i la bai-
xada de les temperatures a l’horit-
zó, torna a la palestra una proble-
màtica que afecta nombroses fa-
mílies a Catalunya, com és la po-
bresa energètica o la incapacitat de
poder fer front als pagaments dels
subministraments bàsics com l’e-
lectricitat, l’aigua o el gas. 

Aquesta dificultat es fa espe-
cialment punyent durant l’hivern,
quan és més necessari el consum de
gas i electricitat per escalfar-se. De
fet, l’11% de les famílies catalanes no
poden mantenir les seves llars a una
temperatura adequada. En aques-
ta línia, el Parlament Europeu i la Co-
missió s’han manifestat en diverses
ocasions sobre la qüestió, instant els
estats membres de la Unió Europea
a adoptar mesures que garanteixin
el subministrament d’energia als
consumidors més vulnerables, com
ara la prohibició de fer talls del sub-
ministrament en períodes crítics
com l’hivern. 

Tot i així, a vegades es fa difícil
evitar els talls. En aquest sentit, l’À-
rea Metropolitana de Barcelona
(AMB), a través de la seva Àrea de
Desenvolupament Social i Econò-
mic, compta amb un programa
metropolità de mesures contra la
pobresa energètica, amb el qual s’es-
tà donant “una resposta efectiva”,

destaca l’ens, a les situacions deri-
vades de les interrupcions dels sub-
ministraments per falta de paga-
ment. Com ho fa? Doncs establint
acords i protocols amb els ajunta-
ments, a través dels seus serveis so-
cials, i treballant amb les empreses
distribuïdores –12 en total–. Aquest
programa s’emmarca en el Pla me-
tropolità de suport a les polítiques
socials municipals 2016-2019. 

“Des de l’AMB volem redreçar un
problema tan real com és la pobre-
sa energètica, que no només afec-
ta la qualitat de vida de la gent, sinó

que també impacta directament
sobre la salut i el medi ambient”, afir-
ma Jaume Collboni, vicepresident de
l’Àrea de Desenvolupament Social
i Econòmic de l’AMB.

Els objectius principals del pro-
grama per combatre la pobresa
energètica són donar cobertura
econòmica per evitar talls a les fa-
mílies i persones en risc de patir-la,
facilitar-los l’accés a informació so-
bre la facturació i als recursos al seu
abast per evitar situacions delicades
i complementar les accions assis-

tencials que ja duen a terme els ser-
veis socials de cada consistori. 

Per acord del Consell Metropo-
lità de desembre del 2014, aquest
programa té una dotació de cinc mi-
lions, la qual es mantindrà vigent
fins que s’exhaureixi. Tanmateix, al-
guns dels Ajuntaments amb menys
assignació de recursos ja han es-
gotat la seva part. És per aquest mo-
tiu, i per evitar que “s’interrompin di-
nàmiques que s’estan demostrant
eficients”, afirma Collboni, que s’ha
activat un nou fons contra la po-
bresa energètica de sis milions, ad-
dicional a l’anterior. 

En total, són 11 els milions que
l’AMB destina a combatre la pobre-
sa energètica i les seves conse-
qüències. Segons dades de l’ens, a se-
tembre d’enguany la despesa rea-
litzada era d’1,9 milions d’euros, un
17% del total de la dotació. A més, es
calcula que s’han atès fins al moment
3.828 llars en el marc del programa.

UN ESFORÇ COMÚ
La conscienciació sobre el proble-
ma de la pobresa energètica ha por-
tat a organitzar el primer Congrés
Català de Pobresa Energètica
(CCPE), que se celebrarà els dies 3
i 4 de novembre a Fira Sabadell.
Aquest esdeveniment, que coor-
ganitza l’AMB conjuntament amb
diversos ajuntaments metropoli-
tans, Ecoserveis, la Diputació i la Tau-
la del Tercer Sector, comptarà amb
debats i taules rodones per buscar
solucions concretes a aquesta xacra.

Cap llar sense energia
» L’AMB ofereix un pla metropolità d’ajudes per combatre els efectes de la pobresa energètica
» També coorganitzarà a principis de novembre el primer congrés català sobre la problemàtica 

AJUTS4Un dels principals dub-
tes dels ciutadans a l’hora d’optar
a les ajudes que proporciona el
programa és saber on adreçar-se.
Els ajuntaments de Cerdanyola,
Barberà i Ripollet formen part del
pla i, per tant, qualsevol dels seus
ciutadans que compleixi els re-
quisits de vulnerabilitat econòmi-
ca té dret a rebre les ajudes. 

En aquest sentit, cal adreçar-se
als serveis socials bàsics del mu-
nicipi de residència, on s’ha d’ex-
posar la situació personal o fami-
liar i acreditar els requisits anteriors.

Un cop facilitada aquesta infor-
mació, els tècnics faran una valo-
ració i tenen un període de 15 dies
per acceptar o no la sol·licitud. En
cas afirmatiu, l'Ajuntament es farà
càrrec directament de la factura, i
més endavant rebrà la compen-
sació de l'AMB.

El  criteri de distribució de la do-
tació del programa és de 191.940
euros per a Cerdanyola, 163.176 per
a Ripollet i 128.280 per a Barberà.
En aquest últim municipi, segons
dades de l’AMB, ja s’han pagat 714
factures des de l’inici del pla.

Què cal fer per optar-hi?Redacció
VALLÈS OCCIDENTAL

L’Àrea de Desenvolupament Social i Econòmic de l’AMB, liderada per Jaume Collboni (dreta), vol combatre la pobresa energètica (esquerra). Fotos: AMB i Arxiu

Serveis

Collboni: “No només

afecta la qualitat de

vida, també la salut 

i el medi ambient”
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Els alcaldes i alcaldesses de la co-
marca començaran a sancionar
les companyies elèctriques i de
gas que no compleixin els acords
en l’àmbit de la pobresa ener-
gètica. Així ho van acordar el
passat 21 de setembre en una
reunió que va tenir lloc al Con-
sell Comarcal.

Els representants municipals,
així, han donat un toc d’alerta a les
empreses subministradores que
no compleixen el procediment
establert per la Llei 24/2015 en
aquesta matèria. Segons la nor-
mativa, les companyies no haurien
de realitzar cap tall de subminis-
trament sense l’informe d’exclu-
sió residencial sol·licitat prèvia-
ment als serveis socials del mu-
nicipi. En aquest sentit, Sabadell
ha estat la primera localitat a
aplicar les sancions. L’alcalde Juli
Fernàndez ha dit que des de l’A-
juntament utilitzaran “tots els

mecanismes” que tenen al seu
abast “per protegir la gent més vul-
nerable d’aquelles companyies
que no acompleixin la llei”.

El president del Consell Co-
marcal, Ignasi Giménez, per la
seva banda, lamenta que no hi
hagi “un compromís institucional
de les companyies elèctriques i del
gas en la pobresa energètica”.
L’ens supramunicipal ha refermat
la seva voluntat d’instar el govern
de la Generalitat a “desplegar les
mesures previstes en la Llei
24/2015 en matèria de pobresa

energètica i el Fons Social previst
en l’article 6 de la citada Llei”.

L’AIGUA, GARANTIDA
En el cas de l’aigua, en canvi, sí
que s’ha arribat a un acord. Di-
marts passat el Consell Comar-
cal va anunciar el compromís de
les companyies per garantir el
subministrament d’aigua a les fa-
mílies vulnerables del Vallès Oc-
cidental. S’evitaran els talls i es
crearà un fons social per ajudar
a finançar l’aigua als més des-
afavorits de la comarca.

Els alcaldes i alcaldesses reunits el 21 de setembre. Foto: Consell Comarcal

Pas ferm perquè s’apliqui la llei
de pobresa energètica al Vallès
Redacció
VALLÈS OCCIDENTAL

El turisme aporta una injecció
de 133 milions l’any 2015

ECONOMIA4Més de 133 mi-
lions d’euros. Aquest és l’impac-
te econòmic que va tenir el sec-
tor turístic al Vallès Occidental
l’any passat. Són dades que es
desprenen del darrer informe
anual que ha publicat recent-
ment el Consorci de Turisme.

Durant el mateix període es
van comptabilitzar més d’un mi-
lió de pernoctacions. Només en
aquest àmbit, la comarca va re-
bre una injecció econòmica de 75
milions d’euros. La resta corres-
pon a altres impactes directes,
com són les despeses d’estada i a

les de caràcter indirecte, com
són el transport, l’allotjament o
paquets turístics contractats.

Així, la comarca es consolida
com a destinació turística i, se-
gons ha afirmat el president del
Consorci, Víctor Puig, “s’intueix
el creixement exponencial d’a-
quest sector en els pròxims anys”. 

ELS MUSEUS MÉS VISITATS
A més, quatre dels vint museus
més visitats a Catalunya es troben
a la comarca: el Museu de la
Ciència i de la Tècnica, el de Te-
rrassa, el de Sant Cugat i Rubí.

Política | Núria Colomé, reelegida com a líder del PDC a la comarca
Núria Colomé ha estat nomenada presidenta comarcal del Partit Demòcrata Català (PDC) amb el 94% dels vots

a favor. Colomé va ser reelegida per ocupar el càrrec en la votació que va tenir lloc els dies 30 de setembre i 1 
d’octubre. “El fet d’haver estat reelegida cap comarcal és un repte molt important perquè en aquests moments
cal potenciar el nou partit al màxim”, va dir durant l’acte. Colomé és l’actual cap de llista del PDC a Sentmenat.  

El Museu de la Ciència és un dels més visitats a Catalunya. Foto: Arxiu
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Èxit de visitants a la segona
Nit de Tapes i de Comerç

RIPOLLET4El Mercat Municipal
i la rambla de Sant Jordi van ser
l’escenari el passat dissabte dia
1 d’octubre de la segona Nit de
Tapes i de la Nit de Comerç.
Molts veïns van acostar-se per
degustar les tapes que havien
preparat els paradistes i per
veure els articles i serveis que
oferien els botiguers de la Unió
de Comerciants. 

Tot i que l’esdeveniment ha-

via d’arrencar a les vuit de la tar-
da, però minuts abans el carrer
ja estava ple de visitants. Pel que
fa al mercat, alguns dels seus
passadissos estaven tan atapeïts
que costava caminar-hi. 

Una de les novetats de la
Nit de Tapes és que es van ins-
tal·lar taules per tastar les crea-
cions gastronòmiques amb més
comoditat i en petits grups d’a-
mics i familiars. 

Una trentena de parades en
una reeixida Fira de Comerç

BARBERÀ4El municipi va cele-
brar el passat cap de setmana de
l’1 i 2 d’octubre l’onzena edició de
la Fira de Comerç i Serveis de
Barberà, una activitat biennal
que organitza l’Ajuntament de la
mà de l’Associació de Comer-
ciants de Barberà Comerç Urbà. 
La mostra va oferir nombroses
activitats, des de dansa per a jo-
ves fins a tallers i exhibicions es-
portives, entre altres. A més, es
van lliurar premis a les millors

decoracions dels estands parti-
cipants, una trentena en total, i
un sorteig d’un lot de productes
donats per tots els comerços
presents en aquesta edició. 

El regidor de Desenvolupa-
ment Econòmic, Comerç i Ocu-
pació, Pere Pubill, va mostrar la
seva satisfacció amb una fira que
“és molt important” per tal que el
comerç local “pugui presentar els
seus productes”. Uns botiguers
que va qualificar de “valents”. 

Cerdanyola va viure una nova
edició del Firestoc de tardor el
passat diumenge dia 2 d’octubre
al parc del Turonet. Durant tot
el dia, una trentena de botigues
van oferir els seus productes i
serveis a uns visitants que, se-
gons els comerciants, no van ser
tan nombrosos com en altres
anys. “Hi va haver menys afluèn-
cia de visitants”, lamenta a Línia
Vallès Xavier Olivé, president de
l’Associació Cerdanyola Comerç
i Serveis, un fet que es va traduir
en “menys vendes”. 

Olivé assegura que han de
determinar encara per què hi va
anar poca gent a la mostra, tot
i que enumera alguna de les
possibles conseqüències. “No
hi va haver servei de bar, com en
passades ocasions”, recorda, un
espai que “hagués ajudat a fer
que la gent s’hi quedés més es-
tona”. En aquesta línia, tampoc

hi va haver animació musical, un
altre element cabdal en la cele-
bració de fires comercials. No-
més s’hi van col·locar uns infla-
bles per a infants. 

Sigui com sigui, Olivé creu
que cal una reflexió per evitar
que la fira punxi de nou. “Rei-
vindiquem que es reformuli el
Firestoc”, afirma Olivé, que ins-

ta les parts afectades, l’Ajunta-
ment i els comerciants, a seure
per “dialogar i buscar canvis
profunds”, ja que el format del
Firestoc “s’ha desgastat”. 

Per altra banda, la fira va
comptar, com sempre, amb el
seu espai solidari, on hi havia
una parada de l’Associació Es-
panyola Contra el Càncer. 

A la fira hi van participar prop de 30 botigues. Foto: Twitter (@Casualbyursula)

El Firestoc punxa i els botiguers 
volen canvis en el seu format

Redacció
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Obertura | Kiwoko, nova botiga a Baricentro
El centre comercial Baricentro ja té una nova botiga especialitzada en productes per

a animals de companyia, Kiwoko. A l’acte d’inauguració, celebrat fa uns dies, hi va
assistir el tinent d’alcalde de Desenvolupament econòmic, Comerç i Ocupació, Pere

Pubill, que va conèixer la botiga de la mà d’Emilio Goyanes, director de Kiwoko.
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La tarda de demà passat serà un
moment molt especial per al
club. Malgrat que les competi-
cions ja fa setmanes (i en algun
cas mesos) que ja han començat,
els jugadors de l’entitat ja fa
temps que tenen el 12 d’octubre
marcat en vermell al calendari.

I és que, aprofitant aprofitant
aquesta jornada festiva, l’entitat
farà la presentació de tots els
seus equips, des de la base fins
als sèniors, tant femenins com
masculins de futbol i futbol sala.
D’aquesta manera, els més de
1.000 jugadors que formen part
de l’entitat desfilaran pel camp
de les Fontetes a partir de dos
quarts de cinc de la tarda. Així,
els més menuts podran sentir-se
com tota una estrella quan des-
filin davant la família i els més
despistats podran veure per pri-
mer cop les cares noves dels
primers equips.

Aquesta jornada festiva tin-
drà un final de cinc estrelles. A
partir de dos quarts de set de la
tarda, el primer equip masculí
buscarà trencar la seva mala
ratxa en el partit corresponent a
la novena jornada de Tercera di-
visió contra el Manlleu. Tothom
que assisteixi a l’acte de presen-
tació de tots els equips podrà
gaudir del matx dels homes de
Toni Carrillo contra els oso-
nencs de franc.

DERROTA A OLOT
Quarta derrota consecutiva. Els
cerdanyolencs continuen en el

seu particular sotrac de resultats
i un mal inici de partit va costar
els tres punts ahir a la Garrotxa
contra la UE Olot (2-1).

Els blanc-i-verds van saltar al
municipal d’Olot un pèl des-
concentrats i van pagar aquesta
falta de tensió inicial (Carrillo va
reconèixer que havien regalat els
primers 20 minuts i que aques-
ta havia estat la clau del partit)
i van encaixar dos gols en poc
més de quatre minuts. Sergio Ál-
varez, després d’una paret amb
Marc Mas i el mateix Mas apro-
fitant una córner penjat al segon
pal van donar un bon avantatge
als olotins. Tot i això, a la següent
jugada el Cerdanyola va retallar
distàncies, assegurant que no
havia dit la seva última paraula.
Un xut d’Elhadji des de la fron-
tal al minut 19 va tocar en el ca-
pità local, el migcampista Abel
Solé, i va colar-se a la porteria de
Xavi Ginard. Després d’aquest
inici elèctric, el partit va entrar en
una fase de més control per part
dels dos equips i els porters no
van haver de treballar gens.

El tram inicial del segon pe-
ríode va ser clarament per al Cer-
danyola. Les triangulacions de
l’equip feia anar de bòlit als ho-
mes de Ramon Maria Calderé,
però la falta d’encert o les atu-
rades de Ginard van evitar que el
Cerdanyola tornés a casa amb.
com a mínim, un punt. Fins i tot
el tècnic local, al final del partit,
va lloar l’actuació dels homes de
Toni Carrillo.

EL FEMENÍ, EN RATXA
Les coses, en canvi, li van molt
millor al primer equip femení. Les
de Víctor Torrijos van aconseguir
la tercera victòria consecutiva
ahir al migdia a les Fontetes con-
tra la Penya Blanc-i-blava la Roca
(5-1). Mònica Brañas, Clàudia
Lázaro i Raquel Guerra ja havien
sentenciat el matx amb tres gols
al minut 20 i Guerra va signar el
seu doblet al 42. Les visitants van
retallar distàncies al tram inicial
del segon temps, però Paula
Boza, que havia sortit des de la
banqueta, va arrodonir la mane-
ta de les cerdanyolenques.

Una imatge de la presentació de l’any passat. Foto: CFC

El Cerdanyola FC presenta els
seus equips aquest dimecres

» Els 1.000 jugadors de l’entitat passaran pel camp de les Fontetes
» El primer equip tancarà la jornada jugant contra el Manlleu

Inici de lliga desigual per a la
UE Barberà i el CB Cerdanyola

VALLÈS OCCIDENTAL4El Bar-
berà està en ratxa, però no es pot
dir el mateix del Cerdanyola. Els
equips d’EBA de la comarca han
començat la lliga de manera des-
igual: els barberencs amb dues vic-
tòries i els cerdanyolencs amb
dues derrotes.

El Barberà va aconseguir un
triomf de prestigi ahir contra el
BBA Castelldefels (61-68). Sergi
Pérez, amb 5 triples, va liderar l’o-
fensiva del conjunt blanc. Hernán
Olaguibe, amb 12 punts i 9 rebots,
també va ser clau per guanyar al
Baix Llobregat en un partit que els

barberencs no van poder senten-
ciar fins al final.

Per la seva banda, el Cerdan-
yola va perdre abans-d’ahir con-
tra el filial del Morabanc Andorra
(74-59). Els d’Agustí Forné van
donar la cara al principi, però els
del Principat van decantar el matx
a partir del segon període.

La lliga no s’atura i aquest cap
de setmana els dos equips jugaran
a casa. El Barberà rebrà  l’AE
Muro a Can Serra diumenge a les
5, mentre que el Cerdanyola tam-
bé jugarà a casa, contra el Sitges,
a tres quarts de 7 de la tarda.

Quatre derrotes, el balanç
inicial de l’FS Ripollet

RIPOLLET4Zero de dotze.
Aquest és el balanç inicial del
campionat de l’FS Ripollet. Els de
Pedro García van patir la quar-
ta derrota del curs abans-d’ahir
contra el CN Sabadell (5-2).

Després d’uns primers mi-
nuts igualats, els locals van tren-
car la igualada gràcies a una ju-
gada d’estratègia. El gol va ser
una gerra d’aigua freda per al Ri-
pollet, que va encaixar-ne dos
més abans del descans, tot i
que va poder retallar distàn-
cies per marxar al descans no-
més dos gols per sota (3-1).

Esperonats pel gol, els pri-
mers minuts del segon temps van
ser ripolletencs, però al minut 27
es van quedar amb un home
menys durant dos minuts i el Sa-
badell va aprofitar per fer el quart.
L’equip va tornar a retallar dis-
tàncies, però un gol del Sabadell
quan l’equip jugava amb porter-
jugador va sentenciar el matx.

Aquest cap de setmana l’equip
tornarà a jugar a casa. Els de Pe-
dro García rebran la visita d’un
dels eterns candidats a l’ascens,
l’AE Bellsport, dissabte a dos
quarts de 7 de la tarda.

Barberà | 8 equips participen en les 4 hores de resistència en BTT
Vuit equips de tres riders cadascun no van voler perdre’s la quarta edició de les 4 hores de 

resistència en BTT, que un cop més es van celebrar el passat dia 2 al Castell de Barberà. 
L’equip format per Javi Curiel, Alex Isart i Joan Costa van ser els guanyadors després de

completar un total de 168 voltes al circuit, que aprofitava diferents punts del castell, 

Redacció
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AGENDA MENSUAL
DISSABTE 15 D’OCTUBRE
19:30 RIPOLLET Homenatge a Federico García

Lorca. Hi participaran el Grupo de Aena,
Lolo de Jerez, David Caro i Alegrías del Sur, en-
tre d’altres. / Teatre Auditori del Mercat Vell. 

DILLUNS 17 D’OCTUBRE
18:00 BARBERÀ Quarta i penúltima sessió de

la quarta edició del Curs d’iniciació al Volun-
tariat. Es donaran consells i indicacions per
a tothom que vulgui formar part d’una d’a-
questes entitats. / Biblioteca Municipal.

21 I 28 D’OCTUBRE
19:00 BARBERÀ Taller pràctic de dues sessions

en les quals el professor Ginés Cutillas apro-
fundirà en el món del microrelat, ensenyant
tots els secrets per aprendre a escriure’n. Cal
inscripció prèvia. / Biblioteca Esteve Paluzie.

FINS AL 22 D’OCTUBRE
Matí-Tarda CERDANYOLADes d’avui i fins dis-

sabte de la setmana que ve, la primera
planta de la biblioteca Central acollirà una
mostra temàtica sobre els grans noms de la
literatura japonesa. / Biblioteca Central.

FINS AL 28 D’OCTUBRE
19:00 RIPOLLET Des de finals del mes passat

es pot visitar la mostra Ramon Llull. Llibre d'a-
mic e amat, que s’estructura en forma de dià-
leg triangular entre l’autor, Déu i la figura de
l’amor. / Centre Cultural.

DEMÀ 11 D’OCTUBRE
17:30 RIPOLLET Signes i codis secrets II serà el

nom de la segona part d’un taller infantil per-
què els nens majors de 5 anys aprenguin la
llengua de signes. / Biblioteca Municipal.

DIMECRES 26 D’OCTUBRE
17:30 CERDANYOLA La primera planta de la bi-

blioteca Central serà l’escenari d’una nova ses-
sió de l’Hora del conte per a menuts. Es po-
drà reservar plaça a partir del dia 18 d’aquest
mes. / Biblioteca Central.

DIMECRES 12 D’OCTUBRE
18:30 CERDANYOLA Partit de futbol corres-

ponent a la novena jornada de Tercera divi-
sió entre el CF Cerdanyola i l’AEC Manlleu. /
Camp de les Fontetes.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

BARBERÀ Una nova cita amb les his-
tòries més divertides. La narradora
Sandra Rossi conduirà una sessió de
l’Hora del conte tradicional. / Biblioteca
Esteve Paluzie.

Sandra Rossi s’encarrega
de l’Hora del conte tradicional

Dv. 21 d’octubre a les 18:00

BARBERÀ Torna un dels clàssics. Va de
llegir... a taula! és el nom d’aquesta ac-
tivitat en la qual es fan xerrades i tau-
les de debat sobre el que preocupa als
joves. / Biblioteca Esteve Paluzie.

Va de llegir... a taula!
torna a l’Esteve Paluzie
Dl. 17 d’octubre a les 18:00

RIPOLLET La novel·la Nada, de l’es-
criptora barcelonina Carmen Laforet,
serà l’escenari d’una nova edició del
Cafè Literari, la primera d’aquest mes.
/ Centre Cultural.

‘Nada’, de Carmen Laforet, 
protagonista al Cafè literari

Avui 10 d’octubre a les 15:30

CERDANYOLA Partit de bàsquet co-
rresponent a la tercera jornada de la
lliga EBA entre el CB Cerdanyola i el
Club de Bàsquet Sitges. / PEM Guiera.

El Cerdanyola rep la 
visita del CB Sitges

Dg. 16 d’octubre a les 18:45
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